

Registration and Licensing of Vehicles and Drivers

## 車輛及駕駛人士的登記和發牌

這部分載列香港的登記和領牌車輛、 駕駛人士、學習駕駛人士、駕駛考試 及的士牌照投標的統計數字。

截至 2001 年年底為止,登記車輛的總數為 613 013 較 2000 年年底增加1.17%。由 1992 年至今的 10 年間,登記車輛的增長率為 25.19%。領牌車輛的數目達 543 774,亦比 2000 年增長了 1.35%。

截至 2001 年年底為止,正式駕駛執照持有人的數目大約是 1536000,較2000年及 1992年,分別增加 6.52%和 59.83%。

隨著車輛牌照及駕駛執照持有人的增加,市民對牌照服務的需求不斷上升。市民現時除可親身前往牌照事務處辦理,亦可透過其它途徑以節省申請時間。申請人可以郵遞方式或以個人電腦、公眾資訊服務站接駁「公共電子化計劃」續領車輛牌照、駕駛執照及特定牌照類別申請。

查詢熱線: 2804 2600

## **Registration and Licensing of Vehicles and Drivers**

This Section provides statistics on the number of vehicles registered and licensed in Hong Kong, drivers and learner drivers, driving tests as well as taxi licence tenders.

As at 31 December 2001, the number of registered vehicles was 613 013, representing an increase by about 1.17% when compared to that of 2000 and a growth of 25.19% over the 10 years' period since 1992. The number of licensed vehicles reached 543 774, representing an increase of 1.35% in comparison with 2000.

As regards driving licences, there were about 1 536 000 holders of full driving licences at 31 December 2001, representing an increase of 6.52% and 59.83% as compared with the number in 2000 and 1992 respectively.

In view of the increasing demand for licensing services by the growing number of vehicle and driving licence holders, measures have been introduced to enable the public to apply for licensing services through other channels besides visiting the licensing offices in person. At present, applications for renewal of vehicles and driving licences and other selected licensing services can be made by post or on-line through personal computers and public kiosks under the Electronic Services Delivery scheme.

Enquiry Hotline: 2804 2600

運輸資料年報 2002 Annual Transport Digest 2002